
Protokół NrIX/2019 
Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 20 grudnia 2019 r.

Obrady IX Sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji odbyły się w sali znajdującej się 
w budynku Straży Pożarnej w Wiżajnach.
W sesji udział wzięli:

- Radni;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1);

- sołtysi;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2);

- zaproszeni goście;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3);

- pracownicy Urzędu Gminy:
Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy,
Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy,
Pani Teresa Kłejmont - Skarbnik Gminy,
Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy.

Obrady rozpoczęły się o godz. 10*̂ .
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko otworzył obrady IX Sesji Rady 

Gminy Wiżajny. Stwierdził, że na stan 15 Radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych, co 
stanowi ąuorum do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko powitał Radnych, sołtysów, 
zaproszonych gości w osobach: Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława 
Wierzchowska. Przewodniczący Rady Gminy powitał Pana Wójta z obsługą oraz pozostałe 
osoby uczestniczące w sesji.

Do p-ktu 2
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

porządku obrad. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z okresu między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych i sohysów oraz odpowiedzi Wójta Gminy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wiżajny.
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem dotychczasowemu 

najemcy lokalu w budynku Ośrodka Zdrowia w Wiżajnach.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli.
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Wiżajny.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Wiżajny na 2020 

rok.



12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Gminy Wiżajny 
na 2020 rok.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
14. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji współnej obsługi finansowej, 

administracyjnej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora 
finansów publieznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wiżajny.

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty.

16. Podjęcie uehwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadezenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunałnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

17. Podjęcie uchwały w sprawie okreśłenia wzoru dekłaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunałnymi.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok.
19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wiżajny na lata 2020-2030.
20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwałenia budżetu gminy na 2020 rok.
21. Wolne wnioski.
22. Zakończenie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko zapytał czy są propozycje do 
przedstawionego porządku obrad. Nikt z zebranych żadnych zmian nie wniósł, wobec czego 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem proponowanego porządku. Za 
oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący Rady 
Gminy stwierdził, że porządek został przyjęty.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski wniósł o przerwę przed pkt. 15 w celu ustalenia. 
Za propozycją przerwy oddano 14 głosów, 1 osoba się wstrzymała.

Do p-ktu 3
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Dodał, że ehodzi o przyjęcie protokołu 
z VIII sesji Rady Gminy. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 
przyjęciem protokołu oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.

Do p-ktu 4
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punkt: 

Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami.
Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewiez powitał Przewodnicząeego Rady 

Gminy, radnych Rady Gminy, zaproszonych gości w osobach: Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewiez poinformował o następujących 
sprawach:
- Informuję, że zakońezyliśmy nabór wniosków na fotowoltaikę i kolektory słoneczne. Jest to 
konkurs w którym maksymalnie można ubiegać się do 85% dofinansowania, ale każde 
obniżenie dofinansowania zwiększa otrzymanie grantu. W związku z tym musimy znaleźć 
wykonawcę na napisanie wniosku. Będzie to koszt ok. 12 000,- zł.
- Ogłaszamy nabór wniosków na usuwanie wyrobów zawierających azbest od 23.12.2019 r. 
do 10.01.2020 r. Realizowany będzie poprzez dofinansowanie: demontażu, zbierania, 
transportu oraz unieszkodliwiania lub zabezpieczenia odpadów zawierających azbest.
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Dokumenty znajdują się na stronie internetowej Urzędu i w Urzędzie Gminy. Będzie liczyła 
się kolejność wpływu wniosku.
- W dniu 19.12.2019 r. został złożony wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na odbiór folii rolniczych i innych odpadów pochodzących 
z działalności rolniczej.
- Mamy złożony wniosek na fotowołtaikę do zamontowania na stacji uzdatniania wody i na 
oczyszczałni.
- Otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 1 691 255,00 zł na poprawę jakości infrastruktury 
wodno -  ściekowej w Gminie Wiżajny. W ramach tego projektu wybudujemy trzy 
pompownie wody oraz modernizacja i remont oczyszczalni ścieków. Realizowany będzie 
w dwóch etapach. W przyszłym roku wykonamy remont przepompowni ścieków, a w 2021 
roku modernizację oczyszczalni ścieków.
- Nie będziemy przekazywać wody do firmy zewnętrzne. Będziemy radzić sobie w inny 
sposób. Każdy fakt, że leci brudna woda proszę zgłaszać do gminy. Mamy przekroczenia 
manganu, który w Smolnikach się uregulował, a na stacji są łekkie przekroczenia. Stacja 
Uzdatniania Wody ma już prawie łO łat i niech nikt nie mówi, że ta stacja jest nowa. 
W związku z tymi wydarzeniami zleciłem firmie przegłąd stacji, która wskazała co należy 

wykonać. Koszt tego to 140 000,- zł. Gównie trzeba wymienić filtry oraz złoża. Wymiana 
złoża to koszt ok. 50 000,- zł. Jeżełi zostałoby to wymienione to jakość wody ułegnie 
znacznie połepszeniu. Po Nowym Roku będę rozmawiał z Radą odnośnie środków 
z przeznaczeniem na remont Stacji Uzdatniania Wody.
- Chciałbym podsumować 2019 rok: zrobiono drogę Mauda -  Okłiny, płac przy szkołę 
237 000,- zł ( wkład gminy 42 000,00,- zł), dołożyliśmy się do drogi powiatowej Rogożajny 
Wielkie - Smolniki ( 100 000,00,- zł). Pan Starosta zwrócił się z prośbą o dotację na przyszły 
rok do dalszego odcinka drogi Soliny -  Ługiełe.
- Regulujemy pas drogowy Ługiełe -  Dzierwany, decyzje są wydane, muszą się 
uprawomocnić, później prześlemy do Starostwa Powiatowego -  do ksiąg wieczystych.
- sprzedaliśmy budynek przy uł. Rynek 4 (Posterunek Policji) za kwotę 66 000,- zł.
- otrzymaliśmy nieodpłatnie samochód Renault Trafie. Musimy wysłać do każdej 
nieruchomości zawiadomienie o wysokości opłaty za odpady komunalne. Od 2 stycznia nasi 
pracownicy będą te zawiadomienia rozwozić i będzie taniej. Koszt listu poleconego to 8,50,- 
z ł , a liczba nieruchomości to 660. Koszt wysłania listów to 5 610,- zł.

Sołtys Sołectwa Bumiszki Pan Jan Zbroja -  ja dla swojej wsi mogę rozwieść.
Sołtysi wykazali chęć pomocy w dostarczeniu zawiadomień dla mieszkańców swoich 
sołectw.
- Sprawa odszkodowania za skradzionego Mercedesa jest już ku końcowi, ostatnio 
dosyłałiśmy cesję, która z chwilą odzyskania samochodu przechodzi na własność 
ubezpieczyciela.
- W 2020 roku planujemy:

Przebudowę drogi Sześciwłóki -  Ługiełe; 
wykonanie dokumentacji na drogę Ługiełe -  Dzierwany; 
zadbanie o oświatę, 
remont przepompowni z PROW;
oświetlenie ul. Suwalskiej za pomocą 3 lamp solarowych,
wykonanie siłowni terenowej i placu zabaw w parku; wnioski składamy do końca 

lutego;
• zaadaptowanie budynku przy ul. Rynek 1( poprzednia siedziba Urzędu Gminy) na 

potrzeby biblioteki.
- Zadłużenie Gminy na koniec roku to 2,5 min zł..



- Zgodnie z danymi w 2019 roku zmarło 26 osób, a urodziło się ł7 osób.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko zapytał czy ktoś ma uwagi do 

sprawozdania Wójta. Uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem sprawozdania oddano 
15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, 
że sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami zostało przyjęte.

Do p-ktu 5
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Interpełacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Wójta.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko poinformował, że nie wpłynęły 

żadne interpełacje i zapytania.

Do p-ktu 6
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomnośei zwierząt na terenie Gminy Wiżajny.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  za pobyt 4 psów w schronisku 
Gmina płaci ł łOO,- zł /msc.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odezytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 4).
Uchwała Nr IX/58/ł9 w załączeniu (załącznik nr 5).

Do p-ktu 7
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwałenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2020 rok.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że w programie nic się 
nie zmieniło. Program jest zawsze podejmowany.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało ł5 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniezący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załąeznik nr 6).
Uchwała Nr IX/59/ł9 w załączeniu (załącznik nr 7).

Do p-ktu 8
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem dotychczasowemu najemcy lokalu 
w budynku Ośrodka Zdrowia w Wiżajnach.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że Pani Janina 
Gałażyn złożyła pismo z prośbą o przedłużenie umowy dzierżawy lokalu użytkowego 
w budynku położonym przy ul. Sejneńskiej 14 w Wiżajnach z przeznaczeniem na 
prowadzenie apteki. Proponuję, aby w uchwale było wyrażenie zgody, co daje możliwość 3 
miesięcznego wypowiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odezytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem



uchwały głosowało ł5 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodnicząey stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uehwały w załąezeniu ( załąeznik nr 8).
Uchwała Nr IX/60/19 w załączeniu (załąeznik nr 9).

Do p-ktu 9
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odezytał punkt: Podjęeie 

uehwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
nauezyeieli.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że wpłynęło pismo 
od Podlaskiego Kuratora Oświaty w Białymstoku informująee, że w Uchwale Nr VIłI/50/19 
Rady Gminy Wiżajny z dnia 31 października 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauezyeieli, w ezęści określająeej kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauezyeieli, 
wykracza poza podstawę prawną uchwały. Ponadto przepis § 23 ust. 2 regulaminu 
wynagradzania, który stanowi, że „ Nauezyciełom zatrudnionym w niepełnym wymiarze 
ezasu praey poszezególne składniki wynagradzania przysługują w wysokości proporcjonalnej 
do wymiaru zajęć, z wyjątkiem dodatku funkeyjnego i za wyehowawstwo klasy” jest 
niespójny z § 8 ust. 5 regulaminu, określająeym, że „ Nauczycielom zatrudnionym w 
niepełnym wymiarze czasu pracy dodatek motywacyjny przysługuje w pełnej wysokości”.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uehwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniezący stwierdził, że uehwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 10).
Uchwała Nr IX/61/19 w załączeniu (załąeznik nr 11).

Do p-ktu 10
Przewodnieząey Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia średniej eeny jednostki paliwa w Gminie Wiżajny.
Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że od 03.12.2019 r. 

weszły w żyeie nowe przepisy Prawa oświatowego w sprawie zwrotu rodzieom kosztów 
dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół i przedszkoli. Zgodnie z nimi rada gminy 
określa w uehwale na każdy rok szkolny średnią eenę jednostki paliwa w gminie, 
a wyznaczona w ten sposób kwota stanowi jeden ze składników wzoru służącego do 
wyliczenia kosztów jednorazowego przewozu dziecka.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 12).
Uchwała Nr IX/62/ł9 w załączeniu (załącznik nr 13).

Do p-ktu 11
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Wiżajny na 2020 rok.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 14).



Do p-ktu 12
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady Gminy Wiżajny na 2020 rok.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 16).
Uchwała Nr IX/64/19 w załączeniu (załącznik nr 17).

Do p-ktu 13
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformowała, że podatek od 

nieruchomości za grunty i budynek OSP był zawsze ujęty w deklaracji gminnej, a po kontroli 
Regionalnej Izby Obrachunkowej okazało się, że za ten podatek OSP ma płacić sama ok. 
4000-5000 zł/rok. OSP nie mają własnych środków i nie mają z czego opłacić podatku od 
nieruchomości. W związku z tym proszę o podjęcie uchwały w tej sprawie.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 18).
Uchwała Nr IX/65/19 w załączeniu (załącznik nr 19).

Do p-ktu 14
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej, administracyjnej 
i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Wiżajny.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że zaleceniem 
Regionalnej Izby Obrachunkowej jest przedłożenie Radzie Gminy projektów uchwał 
wprowadzających zmiany w uchwałach w sprawie wspólnej obsługi, polegające na 
precyzyjnym oraz zgodnym ze stanem faktycznym wskazaniu obowiązków powierzonych 
jednostce obsługującej, w szczególności obowiązków w zakresie rachunkowości 
i sprawozdawczości.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 20).
Uchwała Nr IX/66/19 w załączeniu (załącznik nr 21).

godz.ll®** Przewodniczący posiedzenia ogłosił przerwę 15 min

Uchwała Nr IX/63/19 w załączeniu (załącznik nr 15).

godz. 11̂  ̂po przerwie



Do p-ktu 15
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że od 0ł.0ł.2020 r. 
odbiorem odpadów komunalnych na terenie Gminy Wiżajny zajmie się firma MPO Białystok. 
Będziemy teraz płacili 1000,- zł za tonę odebranych odpadów. Biorąc pod uwagę ilość 
odbieranych odpadów w latach 2016-2019 należy zakładać 400 ton odpadów rocznie, czyli 
koszt 400 000,- zł. Każdy mieszkaniec musi segregować śmieci. Jeśli firma stwierdzi, że ktoś 
nie segreguje to muszę wydać decyzję ze stawką większą. Jeżeli ktoś będzie zbierał 
selektywnie i będzie miał kompostownik stawka będzie mniejsza.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  rozmawiałem z Księdzem, żeby 
znaleźć jakieś wspólne rozwiązanie, żeby Parafia nie płaciła dla Gminy 3 000,- zł/msc. Po co 
wywozić kwiaty z ziemią i doniczkami razem. Będzie zrobione miejsce wydzielone na ziemię 
i kwiaty naturalne. Z drugiej strony będzie miejsce na wieńce naturalne. Jest obowiązek 
segregacji. Cmentarz powinien mieć pojemnik na: plastik i metal KP7, odpady mieszane 1200 
1, na szkło, na papier.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko -  może od razu sprawa 
kontenera, chodzi o cmentarz. Pojemnik KP-7 występuje przy cmentarzu. Są wstępne 
ustalenia między Panem Wójtem i Księdzem Proboszczem

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  po to robiliśmy przerwę żeby to wyjaśnić. 
Myślałem, że mamy już wszystko ustalone.

Proboszcz Parafii w Wiżajnach Ks. Grzegorz Zwierzyński -  to ile będzie Parafia 
płaciła za jeden pojemnik.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz- 344 zł za pojemnik jeśli odpady 
będą zbierane w sposób selektywny.

Proboszcz Parafii w Wiżajnach Ks. Grzegorz Zwierzyński -  a jak nie będą 
segregowane

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - 1000 zł za pojemnik.
Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  brakło ze strony Proboszcza rozmowy 

z Radnymi. Nie mamy wyboru musimy zostawić stawki na tym poziomie. Mamy 
przedstawione inne rozwiązanie niż na komisjach. Jeżeli Ksiądz okaże trochę dobrej woli, bo 
nie możemy pozwolić, żeby było tak jak w niedzielę. Szacunek ludziom się należy. Kościół to 
społeczeństwo - jest potrzebny dialog z ludźmi. Tak się nie załatwia spraw. Każdy ma prawo 
do głosu. Dlatego, że nie było tego dialogu decyzja jest taka jaka jest.

Proboszcz Parafii w Wiżajnach ks. Grzegorz Zwierzyński -  który z Panów/Pań czuje 
się urażony oprócz Przewodniczącego. Nie miałem zamiaru nikogo obrazić. Jak obraziłem to 
przepraszam. Nie miałem zamiaru nikogo obrażać, nie chodziło o śmieci. Rozmawialiśmy 
o remoncie Kościoła. To nie mój Kościół to dla Was.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  mam nadzieję, że Ksiądz powie to z ambony.
Proboszcz Parafii w Wiżajnach ks. Grzegorz Zwierzyński -  Pan nie będzie 

rozkazywał co mam mówić.
Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  Ksiądz też nie.
Proboszcz Parafii w Wiżajnach ks. Grzegorz Zwierzyński -  muszę opuścić obrady 

godz. 11 Jestem umówiony złożyć podpis w dokumentach na remont Kościoła.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, 2 głosy przeciw, głosów wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 22).



Do p-ktu 16
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie okreśłenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunałnych od właściciełi nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieła nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunałnymi.

Przewodnicząey Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęeiem 
uchwały głosowało ł5 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 24).
Uchwała Nr IX/68/19 w załączeniu (załącznik nr 25).

Do p-ktu 17
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie okreśłenia wzoru dekłaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunałnymi.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 26).
Uchwała Nr IX/69/19 w załączeniu (załącznik nr 27).

Do p-ktu 18
Przewodniczący Rady Gminy Pan Wałenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok.
Skarbnik Gminy Pani Teresa Kłejmont przedstawiła proponowane zmiany 

w budżecie gminy na 2019 rok:
1. Zwiększono dochody i wydatki w wysokości - 5 616,- zł zwiększenie części oświatowej 
subwencji ogólnej na 2019 rok na wypłaty wynagrodzenia nauczycielom.
2. Zwiększono plan dochodów z opłat za wodę i odprowadzenie ścieków łącznie - 86 000,- zł
3. Zwiększono dochody z różnych opłat oraz odsetek od nieterminowych wpłat podatków 
i opłat lokalnych ogółem - 7 966,- zł.

4. Przyjęto dochody ze sprzedaży majątku w wysokości - 62 000,- zł.
5. Zmniejszono dochody z opłaty eksploatacyjnej - 5 000,- zł.
6. Zmniejszono dochody z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych - 38 000,- zł 

oraz podatku rolnego - 400 zł.
Łącznie dochody zwiększono o kwotę - 162 582,- zł oraz zmniejszono o kwotę - 44 400,-zł.
7. Zwiększono wydatki na zakup energii w rozdziale dostarczanie wody - 8 500,- zł.
8. Zwiększono plan z tytułu odsetek od kredytów - 6 450,- zł.
9. Zwiększono plan wydatków w dziale pomoc społeczna i wspieranie rodziny łącznie - 
9 750,- zł.
10. Zwiększono wydatki na opłaty za zagospodarowanie odpadów komunałnych w kwocie 

- 16 417,- zł oraz w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 9 449,- zł.
11. Przeniesiono plan wydatków w wysokości - 5 000,- zł na zwiększenie dotacji dla GBP.
12. Zwiększono wydatki majątkowe łącznie 62 000,- z przeznaczeniem na wykonanie

Uchwała Nr IX/67/19 w załączeniu (załącznik nr 23).
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oświetlenia w mieiscowości Mierkinie - 5 000,- zł oraz w zakresie modernizacji dróg - 
57 000,- zł.
Po stronie wydatków zwiększono plan w wysokości - 123 182,- zł oraz zmniejszono - 5 000,-
z ł .

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imierme uchwały w załączeniu ( załącznik nr 28).
Uchwała Nr IX/70/19 w załączeniu (załącznik nr 29).

Do p-ktu 19
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wiżajny na lata 
2020-2030.

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont poinformowała, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wiżajny na lata 2020 -  2030 (załącznik nr 30).

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 31).
Uchwała Nr IX/71/19 w załączeniu (załącznik nr 32).

Do p-ktu 20
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2020 rok.
Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont poinformowała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała przedłożony przez Wójta gminy Wiżajny projekt 
uchwały budżetowej Gminy Wiżajny na 2020 rok oraz możliwość sfinansowania 
przedstawionego deficytu przez gminę w projekcie uchwały (załącznik nr 33).

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imierme uchwały w załączeniu ( załącznik nr 34).
Uchwała Nr IX/72/19 w załączeniu (załącznik nr 35).

Do p-ktu 21
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Wolne wnioski.
Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  chciałbym odnieść się do zaistniałej sytuacji. 

Mieliśmy posiedzenie Komisji i po raz drugi padło z ust, żebyśmy przejęli plac z Parafii i jako 
Gmina go wyremontowała. My jako Radni zostaliśmy wybrani do reprezentowania Gminy 
i nie powinniśmy tego łączyć. Ja nie neguję jakiejkolwiek decyzji. Jeśli Rada Parafialna 
będzie zbierała to ja jako parafianin jestem w stanie ile będę mógł to się dołożę, ale 
rozdzielmy sprawy Gminy od Parafii. Wyraziłem swoje zdani, a potem przed napisaniem 
protokołu okazało się, że Ksiądz z ambony to powiedział. Jestem za tym, żebyśmy 
dyskutowali, a teraz będziemy załatwiali sprawy tak, że Pan Wójt i Pan Przewodniczący będą 
przynosić życzenia Księdza. Wśród was są tak samo moi jak i wasi wyborcy. Napiszemy list



otwarty do Księdza Proboszcza ze sprzeciwem do sytuacji z niedzielnej mszy. Chciałbym, 
żeby Rada do tego się odniosła. Ja jestem Tomasz Zamojski, a Rada Gminy to 15 osób.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  Ja bym tego tematu tak nie 
rozwijał, do tego co Proboszcz chce, aby co roku ułożyć 100 m kostki to jest nielogiczne 
i nierealne. Mamy inne potrzeby. Musimy wziąć się za szkołę. Ten temat już zginął. To co 

Ksiądz mówił w Kościełe to tak być nie powinno. Powiedziałem dła Księdza, że nie 
planujemy tego placu robić bo nie ma zgody Rady. Nie popieram tego. Ksiądz nie powinien 
nikogo obrażać.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz złożył wszystkim obecnym 
świąteczne życzenia.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  niech Pan Wójt nie bierze tego do siebie.
Radny Gminy Pan Stanisław Dąbrowski -  nie wymienił nikogo z nazwiska.
Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  mojej rodzinie było przykro. Chciałbym 

poznać stanowisko Rady Gminy za pismem otwartym do Księdza Proboszcza.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko -  nie przyjemnie było słuchać 

tego co Ksiądz powiedział w Kościele, nie były to przyjemne słowa, on to powiedział i on za 
to odpowiada. Jeśli ktoś jest osobą publiczną to musi się liczyć z różnymi słowami. My osoby 
publiczne nie możemy się obrażać na społeczeństwo. Nie wiem czemu tak personalnie Pan 
Radny do mnie się odnosi, że przynoszę życzenia Księdza Proboszcza.

Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski -  Ksiądz w Kościele na początku 
powiedział, że w Kościełe RODO nie obowiązuje.

Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski -  jestem pełen podziwu dła 
Tomka i kiłku radnych, że mają własne zdanie. Chodzi o wodę -  gdzie Pan Wójt był 9 łat, 
dłaczego przyłącza były płukane tyłko dła wybranych. Tomek będziesz miał wrogów tak jak 
ja. Doszło do tego, że żonę zwołnili. Jak Pan się czuje z tym wszystkim. Czy Pan Wójt 
zastanowił się nad pracownikami, którzy zawiniłi czy Wójt da dła nich nagrody. Jak będzie 
takich kiłku radnych jak Tomek Zamojski będzie dobrze. Panowie przejrzyjcie na oczy. 
Takich Tomków trzeba więcej to będzie lepiej, a nie będzie takich awanturników jak ja 
i Baranowski.

Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Krzysztof Baranowski -  nie czuję się 
awanturnikiem. Chciałem mieć czystą wodę i dziękuję. Kto ma brudną wodę niech się zgłasza 
do Wójta.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  mówiłem, że jeżeli woda leci 
brudna proszę zgłaszać do gminy, jeżełi trzeba przepłukać instalację proszę zgłaszać nie ma 
problemu.

Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Krzysztof Baranowski -  nie jestem specjalistą 
w tym zakresie, wiecie już co jest, moim zdaniem tą całą łinię trzeba przepłukać, sukcesywnie 
do każdego gospodarstwa. Konserwatorzy są od tego, aby ją konserwować i sukcesywnie 
czyścić.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  my cały czas robimy, 
konserwatorzy chodzą i płukają, zgłaszajcie gdzie leci ciemna woda. Jeśli chodzi
0 wynagrodzenia pracowników i zarządzanie pracownikami to moja indywidualna sprawa.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko poddał pod głosowanie łist 
otwarty do Księdza Proboszcza. Za napisaniem listu głosowało 10 radnych, 4 głosy przeciw,
1 osoba się wstrzymała.

Więcej wniosków nie zgłoszono.
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Do p-ktu 22
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko stwierdził, że porządek sesji 

został wyczerpany. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu 
i zamknął obrady IX sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji.
Sesja trwała do godz. 12̂ ®.

Protokołowała: 
E. Buczyńska

Przewodniczący Rady Gminy 

I-I Walenty Wałejko

11


